

Verslag Algemeen Bestuur

Datum	05-07-2023
Tijd	10:00 - 11:30
Locatie	Via teams
Voorzitter	Joris Bengevoord

1 **Opening en mededelingen**

J. van Oostrum is verhinderd en wordt vervangen door A. van Gijssel. M. Boumans sluit later aan.

J. Bengevoord meldt dat gedeputeerde H. Witjes Regio Achterhoek in haar portefeuille heeft.

Voorts meldt hij dat sinds juli 2022 de tijdelijke Wet digitaal vergaderen niet meer van kracht is. Dit betekent dat het AB en DB volgens de Wet vanaf die tijd weer fysiek hadden moeten vergaderen. We zullen dit vanaf september weer gaan doen. Dan zullen we ook de genomen besluiten tussen juli 2022 en september 2023 formeel laten bekrachtigen. Al lijkt dat niet per sé nodig omdat er geen stemmingen zijn geweest. S. Veneman stelt voor om -gezien de reistijden- de vergadering om en om fysiek te houden. Tijdens de fysieke vergaderingen kunnen dan de besluiten worden bekrachtigd,

A. Bronsvoort meldt dat ze een introducee Kamla Makarawung heeft meegenomen. K. Makarawung stelt zich kort voor en geeft aan dat ze een oriëntatieprogramma op het burgermeesterschap volgt. Het AB heet haar van harte welkom.

2 **Lobby**

S. Veneman meldt dat de Kamerbrief over de vijfde tranche Regio Deal net verzonden is naar de Kamer. Hieruit blijkt dat vóór 1 november de aanvraag moet zijn ingediend.

A. Stapelkamp meldt dat er twee bezoeken in het kader van grensoverschrijdende samenwerking zijn geweest. Afgelopen zondag was de Duitse ambassadeur in Dinxperlo en twee weken geleden een delegatie van het ministerie van J&V en de VNOG. Daarbij ging het vooral om de aanpak bij crisissen.

De lobbymemo wordt voor kennisgeving aangenomen.

3 **Vijfjarig bestaan 8RHK**

W. Stortelder licht kort toe dat we in september vijf jaar bestaan als 8RHK. In de week van 25-28 september vieren we dit op vier momenten: De Achterhoekse finale van de Eo Weijersprijsvraag, de Achterhoek Raad, een Jubileumcongres en de Achterhoek Dag. Met name het congres staat in het teken van het jubileum en richt zich vooral ook op onze partners buiten de regio. Er zijn twee sprekers: Josse de Voogd en Jantine Kriens. Hiermee sluiten we aan bij Elke Regio Telt! En onze lobbyboodschap daarbij.

J. Bengevoord ziet het als een kans om ook andere ondernemers kennis te laten maken met 8RHK. Hij vraagt daar aandacht voor. Vanuit het bestuur komt de vraag hoe inwoners betrokken worden. S. Veneman antwoordt dat er uitgebreid gekeken is naar doelen en doelgroepen. Voor het bereiken van de verschillende doelgroepen zijn verschillende activiteiten nodig zijn. Voor de inwoners is er een andere idee.



A. Jansen licht het idee toe. We hebben nu een Achterhoek Dag waarop we gezamenlijk vergaderen. Zou het niet mooi zijn om een échte Achterhoek Dag met en voor alle Achterhoekers in het leven de roepen? Een dag waarop we samen vieren en trots zijn dat we Achterhoeker zijn? Dit kunnen we niet vanuit 8RHK alleen realiseren, maar hebben daar de gemeenten, bedrijven en organisaties bij nodig. Een jaarlijks terugkerende Achterhoekse feestdag. Met bijvoorbeeld gezamenlijke ontbijten, activiteiten etc. Niet op één plek (zoals het festival) maar verspreid over de Achterhoek. Om dit te realiseren hebben we wel de support en medewerking van onder meer de gemeenten nodig. We kunnen klein beginnen en het laten groeien.

J. Bengevoord vindt dat er snel over het organiseren van één event wordt gestapt. Daarnaast moet er wel één organisatie zijn die dit goed oppakt en coördineert. Uit de discussie die volgt komen de onderstaande punten naar voren:

- Idee wordt positief ontvangen
- Professioneel aanpakken, ondersteuning bij de uitvoering
- Laat het ontstaan vanuit de inwoners (ideeën ophalen bij bijvoorbeeld dorpsbelangen organisaties)
- Zoveel mogelijk organisaties laten aansluiten en participeren
- Is dit een rol voor de overheid? We zijn er voor onze inwoners. Met een congres bereik je die niet. Als je het van onderop laat ontstaan is het juist voor én van de inwoners. Als overheid faciliteer je.
- Je zou het Achterhoek Panel kunnen vragen: als we dit zouden doen, wat zou je dan willen?
- Zie het als een groeimodel. Maar je moet het wel de eerste keer goed neerzetten.
- Koppelen aan bijvoorbeeld de Regio Deal is wat vreemd, want dat heb je het jaar daarop niet.
- Geconcludeerd wordt dat we door kunnen gaan met het uitwerken van het idee.

A. Stapelkamp vraagt hoe laat het congres is. Dit om ook raadsleden de mogelijkheid te geven om aanwezig te zijn. (*noot secr. Het congres start om 14.30 uur. Later kan niet i.v.m. de locatie*). Ook vraagt hij aandacht voor het uitnodigen van onze Duitse partners. En kijk of je raadsleden een positie kunt geven.

S. Veneman meldt dat er naast dit idee, nog een idee is om een sportbattle te organiseren. Voor alle partners om meer betrokkenheid te creëren, met alle mensen die achter de thematafels met ons werken. Dus teams van organisaties, bedrijven, overheden, onze Duitse partners etc.

4

Concept programma college tweedaagse 7-8 september

Het algemeen bestuur kan zich vinden in alle opties. Met de voorkeur voor (een combinatie van) opties 1,2 of 3. Ook wordt aangegeven dat het een idee is om de groepen te splitsen als dat mogelijk is. Voor het diner zou het goed zijn om P. Dassen, burgemeester van Kerkrade uit te nodigen.

J. Bengevoord en M. Boumans zijn de avond ervoor in Brussel en sluiten in Aken aan.



A. Bronsvort en M. Besselink gaan naar de VNOG en DVO. M. Besselink sluit 's avonds aan in Maastricht. A. Gijssel denkt dat J. van Oostrum ook naar de VNOG gaat.

Gevraagd wordt of Montferland uitgenodigd moet worden. S. Veneman overlegt dit met de secretaris van Montferland.

5 **Project Onverwachte Hoek 2.0**

M. Boumans licht toe dat het goed zou zijn om Onverwachte Hoek te continueren. Het vraagt wel veel financiële inzet. De Achterhoek Board heeft positief geadviseerd.

Op de vraag hoeveel er nog in het investeringsfonds zit antwoordt O. van Dijk dat dat rond de 6 miljoen is.

Het algemeen bestuur vraagt zich in meerderheid af of we uit het project halen wat er in zit, het mag echt concreter. Meer verbinding met andere projecten (Smarthub etc.) en met kracht en energie (extern) uitdragen is nodig. Ook meer verbinden met de ondernemers. De externe verantwoording mist. De intentie is om 3 jaar door te gaan, kunnen we tussendoor een go/no go moment inbouwen?

M. Boumans antwoordt dat dit ook de aandachtspunten van de Board waren. We hebben nu goede afspraken gemaakt om de verbinding met Smarthub (en daarmee de ondernemers) te maken. Hij constateert dat het eigenaarschap bestuurlijk nog onvoldoende is. Op HR niveau is die er wel. Meer laden en gebruiken van de campagne door derden is wel nodig. Iedereen was uitgenodigd om een sub campagne te houden. Daar heeft Doetinchem gebruik van gemaakt.

Het algemeen bestuur gaat akkoord met Onverwachte Hoek 2.0.

Afgesproken wordt om het algemeen bestuur jaarlijks mee te nemen in de ontwikkelingen, voortgang en eventueel bijstellen van het project. Dit voorafgaand aan het bestuurlijk overleg met M. Koster en M. Boumans. **Actie S. Veneman**

6 **Programma Ruimtelijke Opgaven**

S. Veneman licht toe dat het gehele proces van het Regioarrangement een zeer ingewikkeld proces is en veel inzet en capaciteit vraagt. Ze heeft het idee dat de gemeenten het waarderen dat de regio hier een stevige rol in pakt. Ook voor de komende 1,5 jaar wordt forse inzet verwacht, dat vraagt ook om veel extra geld.

A. Bronsvort geeft hierop aan dat in Oost Gelre de rol die beschreven wordt, nog niet zo ervaren wordt. **Actie S. Veneman**

A. van Gijssel vindt de personeelskosten van € 186.000 per jaar fors. S. Veneman antwoordt dat dat 1,5 fte is voor circe € 90,-- per uur.

Verder geeft hij aan dat als de provincie niet financieel gaat bijdragen, we na moeten denken om zelf een claim bij het Rijk te doen voor bijvoorbeeld het opzetten van een gebiedsbureau.

Het algemeen bestuur constateert dat er veel moet gebeuren en dat in dit proces alles bij elkaar komt. Het is echter nog niet scherp wat ons dat oplevert, maar de investering is wel nodig. Het nieuwe college van GS lijkt bereid wel een financiële claim te doen bij het Rijk. Zo niet dan moeten we echt zelf de financiële vertaling maken.

S. Veneman zegt toe te kijken naar de financiële vertaling. Ook in verbinding met het onderzoek dat C. Verdaas nu uitvoert. **Actie S. Veneman**

Akkoord met het voorstel.

7 Project Opijver

Akkoord.

8 Jaarstukken 2022

Akkoord.

9 Controleprotocol 2023

Akkoord.

10 Bestuursrapportage januari – april 2023 en 1e verzamelwijziging 2023

Akkoord.

11 Verslag van de vergadering van 31 mei 2023

Het verslag wordt vastgesteld.

12 Rondvraag en belangrijke data

A. Van Gijssel meldt dat J. van Oostrum op 12 oktober in Brussel een lezing geeft. Iedereen wordt van harte uitgenodigd om hierbij aanwezig te zijn.

20 juli: Zwarte Cross event voor ondernemers, organisatie gemeente Oost Gelre
6 september werkbezoek A. van Hout (directeur-generaal Openbaar Bestuur en Democratische Rechtstaat bij BZK, o.a. Elke Regio Telt, organisatie gemeente Bronckhorst)

7/8 september College Tweedaagse Aken/Maastricht

21/22 september: AEBR (in Achterhoek/Euregio): deelname loopt via Duitslandcoördinatoren

25 september finale Eo Wijersprijsvraag Achterhoek: AB leden zijn welkom, niet noodzakelijk

25 september Achterhoek Raad: ter informatie

27 september Congres vijfjarig jubileum 8RHK (middag Amphion) AB leden genodigd, deelname wordt zeer op prijs gesteld.

28 september Achterhoek Dag: AB-leden uitgenodigd voor lunch (12.00 uur) met aansluitend ontmoeting met Board (13.00 uur)

9-11 oktober Open Days Brussel: Deelname collegeleden, loopt via Duitslandcoördinatoren

12 oktober landelijke finale Eo Weijers prijsvraag: ter informatie (E. Gosselink is aanwezig)

6 december 5de Grenslandconferentie: deelname loopt via Duitslandcoördinatoren

13 december vierde congres Achterhoek Monitor (15.00- 17.00 uur, de Storm): AB leden genodigd, deelname wordt op prijs gesteld.



Vastgesteld d.d. 6 september 2023

**drs. S. Veneman MBA,
secretaris/directeur**

**mr. M. Boumans MBA MPM,
voorzitter**